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INTERVIEW 
 
Jorge Fuentes - diplomat, pisac, slikar i borac za ljudska prava 
 
JORGE FUENTES MONZONÍS-VILALLONGA, doajen španjolske diplomacije, 
kao voditelj Misije OESS-a u Hrvatskoj jedan od najvažnijih veleposlanika 
akreditiranih u Zagrebu, autor je brojnih knjiga, a bavi se i slikarstvom 
 
 

PASIONIRANI SLIKAR Monzonís-Vilallonga dosad je bio diplomat u New Yorku, Washingtonu, 
Bruxellesu, Tunisu i Beogradu i posvuda je održavao izložbe jer je pasionirani slikar“ 
 
 
Nedavno su me ovdašnji novinari proglasili drugim diplomatom prema važnosti, od 
svih veleposlanika akreditiranih u Zagrebu. Mislim da su malo pretjerali i nepotrebno 
mi dali prevelik značaj”, rekao je Jorge Fuentes Monzonís-Vilallonga, veleposlanik i 
voditelj Misije Organizacije za europsku sigurnost i suradnju u Hrvatskoj. Premda u 
medijima kotira kao važniji čak i od ovdašnjih predstavnika SAD-a, Britanije ili 
Rusije, Jorge Fuentes ne voli kada mu se daje toliki značaj. Uostalom za njega to i 
nije nekakva novost. U diplomaciji je 38 godina i u tom razdoblju obnašao je niz 
važnih dužnosti, od sudjelovanja na Konferenciji OESS-a u Helsinkiju, preko rada u 
španjolskim veleposlanstvima i misijama u Beogradu, Tunisu, New Yorku, 
Washingtonu, Sofiji i Bruxellesu, a od 2005. predstavlja Misiju OESS-a u Zagrebu. 
Njegova izvješća o političkim prilikama, izbornom zakonodavstvu, odnosu vlasti 
prema manjinama i medijima u velikoj mjeri utječu i na politiku Europske unije i 
cjelokupne međunarodne zajednice prema Hrvatskoj.  
 



Osim diplomatske karijere, Fuentes je i privatno zanimljiva osoba. Rodio se 1940. u 
Valenciji, u Madridu je diplomirao pravo te političke znanosti i ekonomiju, a poslije 
magistrirao međunarodne odnose. Pasionirani je slikar i gdje god je živio, postavljao 
je izložbe svojih djela. Uz to jako puno piše i objavio je više od dvadeset knjiga, od 
publicističkih zapisa o islamskim zemljama, odnosu Istoka i Zapada ili španjolskoj 
vanjskoj politici pa do romana o događajima u Helsinkiju. Uz to objavljuje i eseje o 
likovnoj umjetnosti. Jorge Fuentes je oženjen i ima troje djece. Čak ako i nije drugi po 
važnosti diplomat u Hrvatskoj, neosporno je jedan od dvojice vodećih Španjolaca u 
Zagrebu. Na intervju za Nacional došao je s ručka s apostolskim nuncijem Lozanom, 
još jednim iznimno utjecajnim španjolskim državljaninom na privremenom radu u 
Hrvatskoj. 
 
NACIONAL: Kako biste ocijenili situaciju u Hrvatskoj? 
- Mislim da su napravljeni značajni pomaci nabolje. Imate dobro izborno 
zakonodavstvo, a kvalitetan je i odnos prema nacionalnim manjinama, što govori o 
stabilnosti važnih aspekata koji određuju političku situaciju. Potvrda stabilnosti je i 
približavanje Europskoj uniji, a to se vidi i na nekim ekonomskim pokazateljima. 
Dohodak po glavi stanovnika u Hrvatskoj iznosi oko 65 posto prosjeka Unije, a takva 
situacija je bila i u Španjolskoj kada smo pregovarali s EU. 
 
NACIONAL: Kako ocjenjujete odnos većinskog stanovništva prema pripadnicima 
nacionalnih manjina? 
- Kada država s 4,5 milijuna stanovnika u svojem ustavu prizna postojanje čak 22 
manjine, tada je to velika stvar. Osobno to smatram velikim postignućem jer manjine 
predstavljaju značajan plus u svakoj zemlji, a činjenica da vaša vlada prepoznaje čak 
22 takve manjinske zajednice pokazuje da su svjesne svog doprinosa kulturnom i 
ekonomskom razvoju Hrvatske. Naravno da je rat imao određene posljedice, ali 
mislim da hrvatska vlada sada vodi pozitivnu politiku prema srpskoj zajednici.  
 

JORGE FUENTES sa suradnicimau Misiji OESS-a u Zagrebu  



 
 
NACIONAL: Kao Španjolac, i sami znate kako je kompleksna provedba pomirbe u 
društvima koja su bila zahvaćena građanskim ratovima. 
- U Španjolskoj to više nije nikakav problem jer građanski rat je odavno završen i 
ljude ta tema nimalo ne opterećuje. Ali u medijima se pojavljuju rasprave o nekim 
pitanjima iako je građanski rat okončan prije 68 godina, što i nije čudno. U takvim 
okolnostima nitko ne očekuje da ljudi u Hrvatskoj zaborave sukob 1991. - 1995., ali 
treba se okrenuti pozitivnoj strani. Jer bez pomirbe teško je očekivati napredak. 
 
NACIONAL: Često ste u Vukovaru i vjerujem da iz toga grada nosite snažne 
dojmove. 
- Stanje je bolje nego u prošlosti jer grad se obnavlja, a dosta stanovnika se vratilo. 
Naravno da tisuće njih još nisu, ali to je razumljivo s obzirom na stupanj razaranja. 
Međutim ima nešto čime nismo zadovoljni, a to su jednonacionalni razredi u školama. 
Za nas u OESS-u takvo stanje je neprihvatljivo. Razumljivo je da tamošnja srpska 
zajednica ima puno pravo na zaštitu svojih nacionalnih i kulturnih prava. Trudimo se 
utjecati na djecu kako ona ne bi pristala na segregaciju mladih Hrvata i Srba. Iznimno 
je važno da svi oni idu zajedno u školu bez obzira na etničke razlike jer to je jedini 
način da se izbjegne međusobno razdvajanje. OESS jako puno ulaže u zajedničke 
programe, a neki rezultati su vidljivi. Recimo u mojem uredu postoji kalendar za 
2007. na kojem su slike koje su nacrtali tamošnji mališani različitih nacionalnosti. 


